
DRM.0012.3.11.2019
Protokol Nr 14/19 

(kadencja 2018-2023)

z posiedzenia Komisji Budzetu, Finansow i Planowania Rady Miasta Piotrkowa 
Trybunalskiego w dniu 23 wrzesnia 2019 roku, ktore odbylo si$ 

w siedzibie Urz^du Miasta przy Pasazu Rudowskiego 10, 
w godzinach od 13.00 do 13.49

Radni obecni na posiedzeniu:
1. Czechowska Krystyna - Przewodnicz^ca
2. Czajka Rafal
3. Dajcz Slawomir
4. Gajda Piotr (s)
5. JanikLukasz
6. Madej Halina
7. Tera Monika

Radni nieobecni: Staszek Mariusz, Czubala Urszula, Stachaczyk Sergiusz 

Lista obecnosci w zal^czeniu do protokotu.

W posiedzeniu uczestniczyli takze:
1. Wiesiawa Luczak - Skarbnik Miasta
2. Beata Rakoczy - kierownik Referatu Budzetu i Analiz Finansowych
3. Bogdan Munik - Sekretarz Miasta
4. Agnieszka Kosela - kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomosciami
5. Agata Wypych - Zarz^d Drog i Utrzymania Miasta
6. Malgorzata Majczyna - kierownik Biura Inwestycji i Remontow
7. Radosiaw Kaczmarek - Kierownik Referatu Edukacji
8. Elzbieta Sapinska - Prezes TBS

I. Stwierdzenie prawomocnosci posiedzenia.
Obradom przewodniczyia pani Krystyna Czechowska Przewodnicz^ca Komisji 
Budzetu, Finansow i Planowania.
Przewodnicz^ca obrad stwierdzila, ze w chwili rozpocz^cia posiedzenia na sali jest 
obecnych 6 czlonkow Komisji, co stanowi quorum i obrady sq prawomocne.

II. Proponowany porzqdek dzienny posiedzenia:
1) Przyj^cie protokotu z posiedzenia Komisji Budzetu, Finansow i Planowania w dniu 26 

sierpnia 2019 r.;
2) Informacja o ksztaltowaniu si$ Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piotrkowa 

Trybunalskiego za I polrocze 2019 roku .
3) Informacja o przebiegu wykonania budzetu Miasta Piotrkowa Trybunalskiego za 

I polrocze 2019 roku.
4) Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za 

I polrocze 2019 roku.
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5) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Piotrkowa Trybunalskiego;

6) Zaopiniowanie projektu uchwaiy w sprawie zmiany budzetu miasta na 2019 rok;
7) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz 

niezabudowanych nieruchomosci polozonych w Piotrkowie Trybunalskim przy 
ul. Karolinowskiei i ul. Rolniczei:

8) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie 
cz$sci nieruchomosci zabudowanej, polozonej w Piotrkowie Trybunalskim przy 
ul. M. Curie -Sklodowskiel 3:

9) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly w sprawie wymagah jakie 
powinien spelniac projekt „Budzet Obywatelski w Piotrkowie Trybunalskim”;

10) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyboru melody ustalania oplaty i stawki za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi;

11) Korespondencja kierowana do Komisji;
12) Sprawy rozne.

Przewodnicz^ca Komisji wprowadzila do porz^dku obrad w ramach autopoprawki w pkt 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Piotrkowa Trybunalskiego wraz z autopoprawkq Prezydenta Miasta; w pkt 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany budzetu miasta na 2019 rok wraz 
z autopoprawk^ Prezydenta Miasta.

Komisja, wyniku przeprowadzonego glosowania (7-0-2), przyj^la porz^dek obrad 
w nast^puj^cej wersji:

1) Przyj^cie protokolu z posiedzenia Komisji Budzetu, Finansow i Planowania w dniu 26 
sierpnia 2019 r.;
2) Informacja o ksztaltowaniu si$ Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piotrkowa 
Trybunalskiego za I polrocze 2019 roku;
3) Informacja o przebiegu wykonania budzetu Miasta Piotrkowa Trybunalskiego za 
I polrocze 2019 roku;
4) Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za 
I polrocze 2019 roku;
5) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Piotrkowa Trybunalskiego wraz z autopoprawk^ Prezydenta Miasta;
6) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany budzetu miasta na 2019 rok wraz 
z autopoprawk^ Prezydenta Miasta;
7) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz niezabudowanych 
nieruchomosci polozonych w Piotrkowie Trybunalskim przy ul. Karolinowskiei i ul. Rolniczei:
8) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie cz$sci 
nieruchomosci zabudowanej, polozonej w Piotrkowie Trybunalskim przy ul. M. Curie - 
Sklodowskiel 3:
9) Zaopiniowanie projektu uchwaly zmieniaj^cej uchwaly w sprawie wymagah jakie powinien 
spelniac projekt „Budzet Obywatelski w Piotrkowie Trybunalskim”;
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10) Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyboru metody ustalania oplaty i stawki za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi;
11) Korespondencja kierowana do Komisji;
12) Sprawy rozne.

Punkt 1

Przyj^cie protokolu z posiedzenia Komisji Budzetu, Finansow i Planowania 
w dniu 26 sierpnia 2019 r.
W wyniku przeprowadzonego glosowania (7-0-2) Komisja przyj^la protokol z posiedzenia 
Komisji Budzetu, Finansow i Planowania w dniu 26 sierpnia 2019 r.
Komisja przyj^la Informacj? do wiadomosci.

Punkt 2

Informacja o ksztaitowaniu sif Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piotrkowa 
Trybunalskiego za 1 polrocze 2019 roku.

Pani Krystyna Czechowska zapytala, czy radni maj^ pytania. Pytan nie zgtoszono. 

Komisja przyj^la Informacja do wiadomosci.

Punkt 3

Informacja o przebiegu wykonania budzetu Miasta Piotrkowa Trybunalskiego za I 
polrocze 2019 roku.
Pani Krystyna Czechowska zapytala, czy radni maj^ pytania. Pytari nie zgloszono.

Komisja przyj^la Informacja do wiadomosci.

Punkt 4

Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za 
I polrocze 2019 roku.
Pani Krystyna Czechowska zapytala, czy radni maj^ pytania Pytah nie zgloszono. 

Komisja przyj^la Informacja do wiadomosci.

Punkt 5
Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Piotrkowa Trybunalskiego wraz z autopoprawk^ Prezydenta Miasta.

Pani Wieslawa Luczak Skarbnik Miasta: prowadzamy autopoprawk? otrzymalismy od 
Ministra Finansow decyzj$ dot. zwi^kszenia subwencji oswiatowej, l^cznie o 2.066.087 zl oraz 
zwi^kszamy wydatki biez^ce w pozostalej dzialalnosci, tak aby komorka merytoryczna miala 
jeszcze czas na rozdzielenie pieni^dzy dla poszczegolnych jednostek organizacyjnych. 
Jednoczesnie otrzymalismy rowniez subwencji na pomoce dydaktyczne niezb^dne do realizacji 
podstawy programowej przedmiotow przyrodniczych, przyjmujemy j^ na dochody oraz 
zwi^kszamy wydatki SP nr 11, dla ktorej te srodki s^ przeznaczone. Ponadto zmniejszamy
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rezerw$ inwestycyjnq o 20 tys. z\ i przeznaczamy na dokumentacj? na zadania 
przysztosciowe, wycofujemy si$ ze zmiany, ktorq Panstwo otrzymali w pierwotnym 
dokumencie w zwi^zku z zaistnieniem nowych okolicznosci, a mianowicie koniecznosci 
opracowania ekspertyzy technicznej Hali RELAX. L^cznie w wyniku zmian, dochody i 
wydatki malej^ o samq kwot^ 5.437.362,04 zl. Przesuwamy srodki unijne dot. zadania 
„Mlode Stare Miasto” na przyszly rok w zwi^zku ze zmiany harmonogramu piatnosci. Wydatki 
biez^ce rosnq o 1.886.583,07 zl, natomiast wydatki maj^tkowe malej^ o ponad 7 min zl. Rosnie 
nadwyzka operacyjna i wynosi 14.952.337,77 zl.

Pani Krystyna Czechowska zapytala, czy radni maj^ pytania. Pytan nie zgloszono.
W wyniku przeprowadzonego glosowania (7-0-3) Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt 
uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piotrkowa 
Trybunalskiego wraz z autopoprawkq Prezydenta Miasta.
Opinia Nr 71/14/19

Punkt 6
Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie zmiany budzetu miasta na 2019 rok wraz 
z autopoprawk^ Prezydenta Miasta.

Pani Krystyna Czechowska zapytala, czy radni maj^ pytania do tego punktu. Pytah nie 
zgloszono.
W wyniku przeprowadzonego glosowania (7-0-3) Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt 
uchwaly w sprawie zmiany budzetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawkq Prezydenta 
Miasta.
Opinia Nr 72/14/19

Punkt 7
Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz 
niezabudowanych nieruchomosci polozonych w Piotrkowie Trybunalskim przy 
ul. Karolinowskiei i ul. Rolniczej.

Pani Agnieszka Kosela - kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomosciami wyjasnila, ze 
nieruchomosc przy ul. Rolniczej i Karolinowskiej s^ to dzialki w bezposrednim s^siedztwie 
Cieplowni C2. Dzialka od ul. Rolniczej jest niezabudowana natomiast od 
ul. Karolinowskiej znajduj^ si$ pozostalosci po budynku. Dla tego terenu nie obowi^zuje plan 
miejscowy, zgodnie ze Studium s^ to tereny zabudowy mieszkaniowej, jednorodzinnej przy 
ul. Karolinowskiej, natomiast przy ul. Rolniczej s^ to tereny oznaczone symbolem 
C- urz^dzenia gospodarki cieptowniczej. Dzialka od ul. Karolinowskiej ma powierzchni^ 
7.242 m2, przy ul. Rolniczej 9.557 m2. Na poprzedniej Komisji padlo pytanie odnosnie 
szerokosci dzialki, oczywiscie s^ to informacje przyblizone, poniewaz takich miar nie 
posiadamy. Natomiast dzialka od ul. Rolniczej ma szerokosc 36 m i dlugosc w najdluzszym 
odcinku 340 m, od ul. Karolinowskiej szerokosc przy samej ulicy 158 m i 79 m szerokosci od 
strony poludniowej.
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W wyniku przeprowadzonego glosowania (7-0-3) Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt 
uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz niezabudowanych nieruchomosci potozonych 
w Piotrkowie Trybunalskim przy ul. Karolinowskiei i ul. Rolniczej.

Opinia Nr 73/14/19

Punkt 8
Zaopiniowanie projektu uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie cz^sci 
nieruchomosci zabudowanej, polozonej w Piotrkowie Trybunalskim przy ul. M. Curie - 
Sklodowskiei 3.

Pani Agnieszka Kosela, kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomosciami,
poinformowaia, ze jest to nieruchomosc, ktora obecnie znajduje si^ w uzyczeniu Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Piotrkowie. Na wniosek dyrektora MBP prowadzone bylo 
post^powanie dotycz^ce mozliwosci wydzierzawienia tej nieruchomosci, ktora to umowa 
dzierzawy daje wi^ksze mozliwosci racjonalnego zarz^dzania budynkiem i nieruchomosci^. 
W zwi^zku z tym przychylilismy si^ do wniosku pani dyrektor i proponujemy wydzierzawienie 
cz^sci dzialki nr 151 na czas nieokreslony.
Pani Krystyna Czechowska zapytala, czy radni majq uwagi do projektu uchwaly. Uwag nie 
zgloszono.
W wyniku przeprowadzonego glosowania (10-0-0) Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt 
uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie cz^sci nieruchomosci zabudowanej, 
polozonej w Piotrkowie Trybunalskim przy ul. M. Curie 
Opinia Nr 74/14/19

-Sklodowskiei 3.

Punkt 9
Zaopiniowanie projektu uchwaly zmieniaj^cej uchwaly w sprawie wymagah jakie 
powinien spelniac projekt „Biidzet Obywatelski w Piotrkowie Trybunalskim”.

Pani Katarzyna Szokaiska Kierownik Biura Planowania Rozwoju Miasta: Zmiany 
wymuszone zostaly przez pismo Lodzkiego Urz^du Wojewodzkiego, pierwsza dotyczy 
uscislenia terminu dlugosci glosowania. Mielismy zapisane tarn od-do natomiast ma bye 
konkretna data, czyli precyzujemy, ze glosowanie trwa dwa tygodnie. Druga poprawka dotyczy 
kwestii jakie te projekty maj^ bye, czyli chodzilo o uszczegolowienie zapisu o zgodnosci 
z prawem, wykonalnosci technicznej i spelnienia przez nie wymogow formalnych - to robimy 
w paragrafie pierwszym. Jezeli chodzi o glosowanie byl zapis, zejest glosowanie na 
karcie interaktywnej, ale jest tez mozliwosc glosowania w wyznaczonych punktach 
w miescie i to tez uszczegolawiamy, tj. moze bye glosowanie za pomoc^ karty elektronieznej 
oraz na terenie punktow do glosowania w miescie.

Pan Piotr Gajda: Przy tym „Budzecie Obywatelskim” ludzie nie chcieli podawac swojego 
nr PSEL, poniewaz bali si? o swoje konta. W takim systemic w jakimw tej chwili 
funkejonujemy trudnosci, zeby przekonac ludzi, szczegolnie starszyeh. Ponadto powinno 
bye wi?cej miejsc wyznaczonych do glosowania w miescie. Uwazam, ze wyznaczenie tyko 
jednego punktu do glosowania w kazdym okr?gu i glosowanie w jednym dniu, to za malo, 
musz^ bye punkty do glosowania rozlozone rownomiemie i mozliwosc glosowania w ci^gu
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kilku dni. My zrobilismy w Przedszkolu nr 7 dodatkowy punkt w sobot$, bo w moim okr$gu 
punkt byl, np. w Przedszkolu nr 20 i to byla dla ludzi starszych bariera, zeby przemiescic si^ 
do niego przez pot miasta. Na przyszlosc prosilbym o uwzgl^dnienie tych uwag.

Pani Krystyna Czechowska - Przewodnicz^ca Komisji: Zgadzam si^ z panem radnym 
i uwazam, ze tych punktow powinno bye wi$cej, osoby starsze zdecydowanie powinny miec 
tez mozliwosc zaglosowania. Cz^sto ta karta elektroniezna do glosowania stanowi problem 
z uwagi na konieeznose udost^pnienia danych.

Pan Piotr Gajda: Poniewaz ludzie nie ufaj^, Urz^d Miasta powinien przeprowadzic 
odpowiedni^ kampani$ informacyjn^,. ze ta forma glosowania jest bezpieczna, a udost^pnienie 
nr PESEL nie spowoduje zadnych problemow.

Pani Katarzyna Szokalska Kierownik Biura Planowania Rozwoju Miasta: W sprawie 
punktow do glosowania trzeba zauwazyc, ze to s^ bardzo nieliezne przypadki glosowah. Jeden 
punkt w tym roku mial tylko 3 glosy oddane przez caly dzieh, a dwie osoby w nim dyzurowaly. 
Najwi^cej osob zaglosowalo w Przedszkolu nr 20 i nast^pilo to prawdopodobnie dzi$ki temu, 
ze ksi^dz oglosil z ambony. Ktos, kto zgtasza dany projekt wymysla sobie sposob promowania. 
W przyszlym roku zastanowimy si? nad jak^s formula, zeby mozna bylo czuc si? 
bezpieczniejszym, np. „prosz? podac nazwisko rodowe matki” zamiast nr PESEL. Natomiast 
faktyeznie jest to system w calej Polsce na chwil? obecn^, ktory w 99% si? sprawdza, 
czyli wlasnie logowanie si? przez podanie nr PESEL.

Pan Rafal Czajka: Chcialbym zwrocic uwag? na t^ kampani? informacyjn^ dotyczqcq metody 
glosowania. Pojawialy si? w mediach oraz w roznych miejscach publieznie dost?pnych 
materialy promocyjne „Budzetu Obywatelskiego” zach?caj^ce do wzi?cia udzialu 
w glosowaniu, ale moze nalezaloby si? zastanowic nad tym, zeby ta kampania informacyjna 
dotycz^ca faktu, ze Piotrkow ma swoj „Budzet Obywatelski” rowniez nawi^zywala do tego, 
ze metody glosowania w tym budzecie $4 bezpieczne. Faktyeznie bardzo wielu ludzi balo si? 
oddac gtos szczegolnie przy tej platformie intemetowej, przy uzyciu nr PESEL. Radny zapytal, 
czy termin 1-15 wrzesnia to jest termin sztywny, czy on moze bye zmieniony, bo skoro cz?sc 
„Budzetu Obywatelskiego” dotyezy takze placowek oswiatowych to bye moze, gdyby to si? 
odbylo tydzieh pozniej, to daloby placowkom oswiatowym wi?cej czasu na przygotowanie. Po 
drugie mieszkahey bye moze w pierwszym tygodniu wrzesnia, $4 bardzo zaaferowani tym, 
ze dzieci id4 do szkoly, przedszkola, maj4 wiele spraw na glowie i ten „Budzet Obywatelski” 
cz?sto umyka, dlatego prosilbym, zeby si? zastanowic, czy ruszenie z budzetem akurat, np. 
1 wrzesnia jest to szcz?sliwy termin.

Pani Katarzyna Szokalska Kierownik Biura Planowania Rozwoju Miasta: Zapisz? t? 
uwag?, zarz4dzenie Prezydenta Miasta ustala termin glosowania, na pewno musi trwac dwa 
tygodnie, ale mog4 to bye 2 i 3 tydzieh wrzesnia, zd4zymy w kazdym razie wprowadzic do 
budzetu.

W wyniku przeprowadzonego glosowania (6-0-3) Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt 
uchwaly zmieniaj4cej uchwal? w sprawie wymagah jakie powinien spelniac projekt „Budzet 
Obywatelski w Piotrkowie Trybunalskim”.
Opinia Nr 75/14/19
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Punkt10
Zaopiniowanie projektu uchwaty w sprawie wyboru metody ustalania oplaty i stawki za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Pani Dorota Kosterska, Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami: Zgodnie ze 
zmianq ustawy o utrzymaniu czystosci i porz^dku w gminach, ktora weszla w zycie 6 wrzesnia 
2019 r. wlasciciele nieruchomosci utracili mozliwosc wyboru sposobu zbierania odpadow 
komunalnych. Zgodnie z zapisami ustawy od 6 wrzesnia wszyscy mieszkancy, wlasciciele 
nieruchomosci segreguj^ odpady. Musielismy dostosowac zapisy uchwaly do obowi^zuj^cych 
przepisow prawnych. Stawka za odpady segregowane nie ulega zmianie, nadal b^dzie 11 zl za 
osob^ za miesi^c, zmianie ulega stawka za niesegregowane, poniewaz wlasciciele nie majq 
mozliwosci wyboru. B^dzie to si^ odbywac na tej zasadzie, ze firma odbieraj^ca odpady 
zglaszanam, ze sq nieposegregowane odpady i my wtedy na podstawie tej informacji 
wszczynamy post^powanie, na mocy ktorego albo b^dzie podwyzszona oplata, albo nie i jezeli 
zostanie podwyzszona, to jest tak jak forma kary za to, ze mieszkaniec nie segreguje i b^dzie 
ona wynosic trzykrotnosc tej stawki jak za segregowane, czyli 33 zl od osoby.

Pan Piotr Gajda: Indywidualni odbiorcy mog^ si? obronic sami natomiast z blokami moze 
bye olbrzymi klopot i staje si? w pewnym momencie odpowiedzialnosc zbiorowa i ja bylbym 
za t^ odpowiedzialnosci^ zbiorow^, gdyby byla jednak odpowiednia kampania docieraj^ca do 
wszystkich osob w blokach z informacji jakie sq skutki, poniewaz nie wszystkie osoby zdaji 
sobie spraw?, ze zle sortujic mogi doprowadzic do takiej podwyzki. Po drugie katalog tych 
sortowanych rzeezy doktadnie objasnic ludziom, jezeli jest nieumyte, czy umyte opakowanie i 
jak je sortowac jak jest rozbite. Ludzie cz?sto nie wiedz^, mogi mimowolnie doprowadzic do 
sytuacji takiej, ze pozniej b?di zmuszeni placic bardzo drogo za wyrzucanie smieci. Powinien 
bye termin 2- 3 miesi?czny wprowadzaj^cy t? uchwal? w zycie i zabezpieczajicy ludzi w 
miejscach zbiorowego odbioru smieci przed takimi nieprzyjemnosciami. Ludzie sami 
wytropii osoby, ktore nie segreguji odpadow. Natomiast w innym przypadku ludzie b?di zli 
na Rad? Miasta, ze Pan Prezydent i radni podniesli oplaty, tak to si? dla nas skohezy.

Pan Rafa! Czajka: Ja deklarowalem segregacj? smieci to wiem, ze oplata wynosi 11 zl, 
ale dotychczas osoby, ktore deklarowaly, ze smieci nie b?di segregowaly, jak^ oplat? wnosily?

Pani Dorota Kosterska: 20 zl od osoby.

Pan Rafat Czajka: To teraz osoby, ktore nie b?di segregowaly b?di placily 33 zl?

Pani Dorota Kosterska: Tak, tylko nie maji mozliwosci wyboru, nie mog^ zadeklarowac, 
ze nie segreguje Jest tez kolejny projekt uchwaly, gdzie zmieniamy wzory deklaracji, b?dzie 
tylko jedna mozliwosc. Mieszkaniec tylko nas informuje ile osob i jaka jest kwota do zaplaty. 
Nie ma mozliwosci wyboru, ze on nie segreguje odpadow, to jest narzucone ustawy, niestety 
nie przewidziano zadnego okresu przejsciowego.

Pan Rafal Czajka: W zwi^zku z tym kara, ze b?dzie to trzykrotnosc kwoty bazowej, czyli 11 
zl, to wlasnie w tej uchwale podejmujemy?
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Pani Dorota Kosterska: Tak, to jest w formie decyzji. Jak firma, czy wlasciciel nieruchomosci 
zgtosi nam, ze mieszkaniec nie segreguje, wtedy my wszczynamy post^powanie i ustalamy na 
postawie dowodow zebranych, czy faktycznie b^dzie zwi^kszona optata.

Pan Rafai Czajka: Jezeli ktos do tej pory nie segregowai i placil 20 zl> a teraz 
musi segregowac, a nie b^dzie segregowai to zap^aci 33, a nie moze zaplacic 22 zi? Czy to z 
ustawy wynika 3-krotnosc opiaty?

Pani Dorota Kosterska: Ustawa dopuszcza 2-3 lub 4- krotnosc.

Pan Rafai Czajka: Czyli my ustalamy tutaj -krotnosc tej stawki? 
Pani Dorota Kosterska: Tak, tylko sq juz glosy mieszkancow, ze ci, co nie segregowali 
(wzywamy ich do ziozenia deklaracji), przychodz^ i twierdz^, ze jezeli b^dzie to 2-krotnosc, 
czyli 22 zl, a dotychczas placili 20 zl, to nie jest dla nich zadna kara i oni nadal nie b$dq 
segregowac odpadow. Dlatego wyszlismy z zalozenia, ze 3-krotnosc to juz jest jakas faktycznie 
kara dla mieszkanca za to, ze nie segreguje odpadow.

Pan Adam Karzewnik Wiceprezydent Miasta: Nasze propozycje przedstawione Panstwu do 
zaakceptowania wynikaj^ ze zmiany ustawy ijestesmy zupeinie swiadomi tego, ze spotdzielnie 
i wspolnoty b^d^ mialy z tego tytulu problem. Dzisiaj rozmawialismy wspolnie z 
Wiceprezydentem Andrzejem Kacperkiem z prezesem jednej ze spoldzielni, przedstawialismy 
mu ten problem. My oczywiscie mozemy si? krytycznie ustosunkowywac do tego 
zapisu ustawy, ale musimy go realizowac. Spodziewamy si?, ze wplywy z tych odpadow 
nam spadn^, bo wszyscy tutaj d^zymy do poprawy srodowiska i jednym z elementow jest 
zbieranie smieci w sposob posegregowany, zeby nie dochodzilo do deponowania na 
wysypiskach odpadow zmieszanych. Dlatego i tak spodziewamy si? spadku dochodow z 
tego powodu, ze wi?kszosc osob, ktore nie segregowaly, a musz^ segregowac, b?d^ 
segregowac, nie b?d$ lekcewazyc tego, ze obowi^zek segregacji jest, w zwi^zku z tym 3- 
krotnosc oplaty za smieci niesegregowane moim zdaniem jest zupeinie prawidlowa, poniewaz 
dopinguje rowniez do tego, zeby te smieci segregowac w sposob wskazany w roznych 
ustawach, czy rozporz^dzeniu. Jesli chodzi o tq. spraw? jak segregowac, co segregowac, w 
jaki sposob, to zarz^dy spoldzielni s^ naprawd? tu bardzo swiadome i wiedzq, poniewaz braly 
udzial przy wprowadzeniu tej ustawy o utrzymaniu czystosci i porz^dku w gminach. 
Spotykalismy si? kilkunastokrotnie i naprawd? zarz^dy spoldzielni s$ bardzo wyedukowane i 
jestempewien, ze przekaz^ swoim mieszkancom, w jaki sposob t? segregacj? 
nalezy prowadzic, zeby si? nie narazic na niepotrzebne oplaty. Pani kierownik wspomniala, 
ze nalozenie tej oplaty to nie jest taka sprawa, ze komus si? wydawalo, czy ktos powiedzial, 
ze tarn si? nie segreguje -trzeba to udowodnic. B?dzie wydawana w zwi^zku z tym decyzja, od 
tej decyzji b?dzie mozna si? odwolac, czyli tutaj nie jest taka sprawa zupeinie prosta.

Pan Rafai Czajka: Panic Prezydencie pami?tam jak byly prowadzone rozmowy, spotkania 
konsultacje z zarz^dami spoldzielni mieszkaniowych w momencie, kiedy to prawo wchodzilo 
w zycie i zmienialismy sposob rozliczania smieci, ale chcialem zapytac, czy w zwi^zku, z tym 
ze teraz ta ustawa si? zmienila i zmieniamy stawki, czyli wlasciwie wprowadzamy t? kar? 
i ustalamy 3-krotnosc, czy na tym etapiejakies konsultacj?i rozmowy z przedstawicielami 
spoldzielni byly prowadzone? Bo pozwol? sobie uzupelnic, ze jezeli chodzi o mieszkancow
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domow jednorodzinnych to faktycznie tutaj tatwiej jest jakby kontrolowac to, co i do ktorego 
pojemnika na odpady trafia i wlasciwie ta swiadomosc rodziny 4 - 5-osobowej jakby jest na 
tyle duza, ze oni sobie wzajemnie nie b^d^ robic problemow swiadomie, czy tez nieswiadomie. 
Jednak w momencie, kiedy mamy w bloku okolo 80 mieszkan i przemnozymy to razy liczb$ 
mieszkahcow to moze si$ zdarzyc, ze w takiej nieruchomosci b^dzie mieszkai ktos, 
kto zlosliwie albo nieswiadomie nie b^dzie wprowadzal segregacji. Teraz w momencie, 
kiedy ekipa od smieci trafi akurat na taki przypadek, zeby si$ nie okazaio, ze mieszkancy tej 
nieruchomosci b^d^ potraktowani trzykrotn^ kar^ i wtedy ta kara dla tych mieszkahcow b^dzie 
bardzo surowa, st^d tez si^ zastanawiam, czy akurat ustalenie to na 3-krotnosc, chociaz ze 
wzgl^dow spolecznych jest trafione.

Pan Andrzej Kacperek Wiceprezydent Miasta: Jezeli dojdzie do takiej sytuacji, 
ze w biidynku zamieszkiwanym przez 80 rodzin dojdzie do jednego przypadku, gdzie rodzina 
nie b^dzie segregowac to mysl?, ze firma odbieraj^ca nie b^dzie w stanie tego przypadku 
wychwycic. Bior^c pod uwag^ to o czym wspomnial Wiceprezydent Adam Karzewnik, ze od 
decyzji, nawet gdyby doszlo do takiej sytuacji, ze Prezydent Miasta wyda decyzj?, a wi$c de 
facto zbierze wystarczaj^cy material dowodowy, to z mojego doswiadczenia wynika, ze mog^ 
bye olbrzymie problemy z utrzymaniem zaskarzonej decyzji przez organ drugiej instaneji, nie 
mowi^c juz o s^downictwie administracyjnym. Moze si$ okazac, ze egzekucja zwi^kszonej 
opiaty, to tak naprawd$, b^dzie to przepis martwy. Mysl$, ze nacisk trzeba polozyc na zupelnie 
innq kwesti^, jezeli dojdzie do takiego przypadku, ze firma odbieraj^ca odpady stwierdzi, 
ze mamy do czynienia z brakiem segregacji, dojdzie do wszcz^cia post^powania, to niezaleznie 
od wyniku post^powania i decyzji, rowniez moze bye decyzja umarzaj^ca post^powanie, bo nie 
zbierzemy materialu dowodowego. Natomiast juz dla organow spoldzielni, czy dla organow 
wspolnoty, fakt wszcz^cia post^pow’ania b$dzie tak^ informacj^ i powodem do refleksji, czy 
aby nie zwi^kszyc tutaj dziatah zmierzaj^cych do tego, aby przekonac wszystkich do segregacji 
odpadow. Ja mysl?, ze tu b^dzie zdecydowanie wi^ksza mozliwosc dotarcia do mieszkahcow, 
niz wydanie decyzji bye moze obrona jej w post^powaniu administracyjnym, czy 
s^dowoadministracyjnym, to jest bardzo daleka droga tym bardziej prosz$ zwrocic uwag?, ze 
tu nie ma zadnych kryteriow, ktore by pozwolily ocenic, czy w tej masie odpadow mamy juz 
do czynienia z odpadami segregowanymi, czy tez nie - to wszystko jest plynne, ocenne, 
a z takimi decyzjami, jesli chodzi o ich wydanie i pozniej utrzymanie w obrocie prawnym 
b^dzie bardzo trudno. Kfad^c nacisk na t^ drug^, uswiadamiaj^c^ rol^ post^powania, mysl?, 
ze w wi^kszosci, nawet jesli dojdzie do wszcz^cia, to b^d^ decyzje umarzaj^ce post^powanie, 
bo b^dzie niezmiemie trudno zebrac material dowodowy, ktory b^dzie przemawial za 
nalozeniem kary za niesegregowanie odpadow.

Pan Adam Karzewnik Wiceprezydent Miasta: Nie nalezy tracic z pola widzenia, ze gminy 
s^ w odpowiednim czasie zobligowane do uzyskania odpowiedniego poziomu recyklingu, 
a to si$ wi^ze z segregacji tych odpadow. Gdybysmy w okreslonych terminach tych poziomow 
nie osiign^li na gmin$ zostan^ nalozone bardzo duze kary, do czego nie chcemy dopuscic. 
Pani Monika Tera: Jak to jest z firmami? Ja prowadz^ wlasn^ dzialalnosc gospodarez^ i nie 
mam mozliwosci zgioszenia segregacji odpadow. Chcialam to zmienic, poniewaz stawka jest 
bodajze 106 zl i powiedziano mi, ze jest to jedna jedyna mozliwosc odbioru odpadow.
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Pani Dorota Kosterska: My jako gmina nie obj^lismy systemem tych nieruchomosci 
niezamieszkalych, weryfikujemy tylko napodstawie, ze wysylamy do firm wezwanie do 
przedstawienia umowy. Wlasciciel nieruchomosci takiej niezabudowanej ma mozliwosc 
wyboru, czy segreguje, czy nie i to jest jego wybor jakq umow$ podpisuje z dan^ firm^.

Pani Monika Tera: Ja nie mam tego wyboru, bo chcialam zmienic na nie segregacj^, a jest 
tylko mozliwosc jednego kontenera i to jest jedyna opcja.

Pani Dorota Kosterska: My nie obj^lismy systemem i nie ingerujemy w te sprawy, wi$c to 
juz trzeba z firm^ bezposrednio. Ja si$ zorientuj? i postaram si? odpowiedziec na to pytanie.

Pan Slawomir Dajcz zapytal, jak b?d$ rozliczani dzialkowicze, indywidualnie, czy b?d^ 
umowy podpisywane?

Pani Dorota Kosterska: Zgodnie z ustaw^, ROD funkcjonujq na zasadzie nieruchomosci 
niezamieszkalych, indywidualnie podpisuje umowy z firmami.

Pan Adam Karzewnik Wiceprezydent Miasta: Dopiero w przyszlym roku b?dziemy 
przygotowywali nowy przetarg, bo na koniec przyszlego roku kohczy nam si? umowa 
z tymi firmami, ktore w tej chwili ten temat realizuj^, b?dziemy si? zastanawiac co dalej.

W wyniku przeprowadzonego glosowania (6-0-4) Komisja pozytywnie zaopiniowala projekt 
uchwaly w sprawie wyboru melody ustalania oplaty i stawki zagospodarowanie odpadami 
komunalnymi.
Opinia Nr 76/14/19

Punkt 11

Korespondencja kierowana do Komisji.

Pani Krystyna Czechowska poinformowala, ze wplyn?lo pismo Stowarzyszenia S?dzi6w 
„Themis” oraz Stowarzyszenia S?dzi6w Rodzinnych „Pro familia” w sprawie inicjatywy, 
o ktorej radny Piotr Gajda mowil na ostatnim posiedzeniu Komisji Budzetu. 
Wiceprzewodnicz^cy Komisji pan Mariusz Staszek odczytal ww. pismo, adresowane do 
Prezydenta Miasta Piotrkowa Trybunalskiego i do wiadomosci radnych Rady Miasta 
( w zal^czeniu do protokolu).
Radny Piotr Gajda: Stowarzyszenia S?dzi6w chc^ walczyc, zeby w Piotrkowie byl Trybunal 
Konstytucyjny i stwierdzili, ze S^d nasz jest odpowiednio przygotowany do tego. Mamy 
Mediatek? i przygotowany jest juz zarys koncepcji Muzeum Pocz^tkow Polskiej Demokracji. 
Mamy „Swi?tego Graala”, ktorego powinnismy sprzedac calej Polsce.
Nie mozemy tak dziatac, ze na zasadzie „zrobimy cos, jesli znajdziemy pieni^dze”, te pieni^dze 
musz^ si? znalezc i za tym pojdqjeszcze srodki dodatkowe. Jezeli na wystawy wszystkie mamy 
10.000 zl to nie mozna nic zrobic i moja koncepcja Muzeum Pocz^tkow Polskiej Demokracji 
odnosi si? do tego, zeby sprzedac” nasze Muzeum wprowadzaj^c w program edukacyjny, 
ministerialny. Za tym id^ pieni^dze i slawa i zaczyna si? tzw. „ruch w interesie”. Prosilbym 
o to, zebyscie nie lekcewazyli niektorych pomyslow nawet opozycji, ktore s^ dobre i mog^ 
doprowadzic do tego, ze Piotrkow moze zostac slawny i naprawd? do nas zaczn^ ludzie
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przyjezdzac. S^dz?, ze mozna by bylo pochylic si^ nad tym pomyslem i pod egidq Prezydenta 
Miasta zbudowac dla naszego Miasta cos porz^dnego.

Punkt 12

Sprawy rozne.
Pan Slawomir Dajcz: He osob, rodzin z kolejki oczekuj^cych otrzymalo mieszkania socjalne? 
Pan Adam Karzewnik Wiceprezydent Miasta poinformowal, ze przygotuje dla radnego 
informacj^ w tej sprawie.
Pani Krystyna Czechowska powiedziala, ze zglosil si? do niej jeden z mieszkancow 
kamienicy przy ul. Sulejowskiej 29A z prosb^ o interwencj? w sprawie uporz^dkowania klatek 
schodowych. Klatka jest notorycznie podpalana, niszczona instalacja elektryczna, tablica 
ogloszen, z piwnicy zrobiony jest szalet. Radna poinformowala, ze posiada dokumentacj? 
zdj^ciow^ w tym zakresie i zwrocila si? z prosb^ o interwencj?.
Pan Sergiusz Stachaczyk poinformowal, ze oswietlenie na koncu ul. Calej jest niekompletne, 
od lat 4 przynajmniej nie ma tam lampy.
Na tym protokol zakonczono.

TsjiPrzewodn

a CzecHowSkaKi

Protokol sporzqdzila:

Beata Szulc c
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